
ACTA – Assemblea de barri Casa en Ponç 25/10/2023 

-Toponímia 

La Rosa explica que hi havia divergència sobre com s’escrivia el nom de Casa en Ponç. Els veïns 
no van mostrar cap preferència i es va delegar la decisió a experts que van acordar Casa en Ponç. 
Hi ha plaques del Carrer de la Serra de Casa en Ponç fetes, pendents de canviar i actualitzar. 

 

-Arbrat 

L’Aleix explica que es van canviar els arbres a la Plaça Mas Ribera i que el que hi ha ara és l’arbrat 
definitiu. A la pujada principal queden alguns arbres problemàtics que s’aniran retirant 
progressivament. Es posa de relleu que hi ha d’haver arbres però s’ha de mirar que sigui l’espècie 
que toca i que estiguin situats on toca.. 

Comenten que des de fa molt temps no es poden els arbres de tota la serra. L’Aleix comenta que 
ara es fa cas a criteris tècnics d’on s’han de posar els arbres i com s’han de tractar i on s’han de 
col·locar. 

Diferents veïns fan arribar queixes d’arbres en mal estat: davant de la Guàrdia civil els camions 
no passen, caldrà podar les branques conflictives; hi ha arbres amb pugó que afecten cases, 
s’hauran de treure; al trencant després del carrer Sagàs pujant a la dreta, hi ha una branca molt 
decantada, pot perillar.  

Una veïna pregunta si el pont continuarà tenint arbres tan galdosos. L’Aleix comenta que no 
preveiem fer actuacions importants perquè s’han de fer les obres de la c-16. Si no s’agilitzen 
aquestes obres es contemplarà treure els arbres. 

Una veïna es queixa d’un solar sense netejar. L’Aleix comenta que si és de propietat privada 
caldria entrar una instància i així es pot demanar als propietaris que ho netegin i, en cas que no 
ho facin, podrà actuar l’ajuntament subsidiàriament i passar-los la factura. 

Hi ha queixes pel que fa a les males herbes a la Plaça Mas Ribera amb el C/Corbera i al C/ de la 
Portella herbes altes. Es fa el manteniment una vegada a l’any però es considera des del veïns 
que és insuficient. L’Aleix comenta que amb el nou contracte de neteja viària millorarà l’estat 
d’alguns punts. Un veí demana si quan es faci el nou contracte de neteja s’hi inclourà la neteja 
a la serra i l’Aleix confirma que, evidentment, sí, ja que és una anomalia que el contracte actual 
no contempli algunes zones de la ciutat. 

 

-Franja d’autoprotecció contra incendis: 

El Guillem explica que abans de final d’any es farà el manteniment de la franja que es va fer fa 
dos anys i s’actuarà en els mateixos punts. Aquesta actuació millorarà els temes de males herbes 
comentats anteriorment. 

El manteniment serà assumit íntegrament per l’ajuntament en aquesta ocasió, amb un cost 
aproximat de 8.000€. La Diputació va pagar la inversió de quan es va fer la franja. El 
manteniment el pagarà l’ajuntament. 

 



 

 

-Trànsit 

Es demana que si l’accés a Berga centre està tancat es pugui senyalitzar des d’abans. L’Aleix 
comenta que parlarem amb el Servei Català de trànsit. 

Pel què fa a la seguretat dels vianants al barri, el Guillem explica que es va fer l’actuació al costat 
de l’escola. 

L’Aleix explica que hi ha un projecte de fer una zona de vianants pintant a terra al començament 
del C/ de la Serra de Casa en Ponç a la dreta, no es permetrà els aparcaments i es trauran alguns 
arbres. Es planteja fins a Mas Ribera i es portarà a terme els propers mesos. 

Una veïna planteja que hi ha una manca d’aparcament i demana si es podria fer un carrer d’un 
sol sentit, però es valora que és massa estret. El Guillem comenta que s’ha de promoure que es 
vagi més a peu. 

Una veïna explica que els cotxes no respecten les zones pintades per a vianants, especialment 
mentre esperen els infants que surten de l’escola. Caldria reforçar l’actuació policial. 

Demanen que es posin més fitons. El Guillem diu que es valorarà posar fitons als punts més 
conflictius. L’Aleix explica que els fitons milloren la seguretat en alguns casos però pot tenir 
efectes contraproduents si en poses a tot arreu ja que llavors pot fer la sensació que on no n’hi 
hagi sí que es pot aparcar i els conductors han de poder respectar les senyals. 

Al C/Olvan i al número 88 hi ha unes peces de formigó que salten quan plou. L’Aleix comenta 
que s’ho miraran els serveis tècnics. Es comenta que la canalització d’aigua és molt precària. 
L’Aleix explica que és un dels dèficits d’urbanització que té la serra, com la manca de voreres. 

A l’altre costat de la cruïlla amb el C/Olvan hi ha un marge i dos cotxes ja han caigut al camí de 
pujada. Es proposa posar-hi una barana. 

Es proposa limitar la velocitat baixant de la C-16 per garantir la seguretat a l’entrada a Berga. El 
Guillem comenta que ja està limitada i que la tenen identificada com a perillosa.  

Es demana la possibilitat de posar un mirall a l’alçada del n.76-78 del C/ Serra de Casa en Ponç, 
en una corba molt tancada. 

 

-Incivisme: 

En una casa que dona a Mas Ribera i c/Corbera hi ha joves que entren a la parcel·la quan fa fred. 
A part del fet d’entrar en una propietat privada, deixen molta brossa i, a més, és perillós perquè 
hi ha un marge de 2 metres fins a la piscina. L’Aleix comenta que ho parlarem amb la policia i 
que és millor trucar al 112 perquè queda registrat. 

 

-Accés a Pedret a l’estiu:  

El Guillem explica que aquest estiu amb l’ajuntament de Cercs es va acordar tancar l’accés amb 
cotxe a Pedret. L’objectiu d’aquesta mesura és que els mesos d’estiu quedin els accessos tancats 



però que les persones amb problemes de mobilitat puguin tenir una manera de baixar-hi. Arran 
de les queixes a la darrera assemblea es va reforçar l’actuació de Policia local i Mossos i es van 
posar més sancions, fet que ha millorat els problemes derivats de cotxes mal aparcats. Tot i així, 
els veïns creuen que no és suficient, persisteix la problemàtica, tot i que ha disminuït. 

S’han arreglat les vores del camí per minimitzar riscos amb els camions de l’abocador. Els 
propers anys se seguirà amb la mateixa mesura, treballant conjuntament amb Consell comarcal 
per tal de valorar com es regulen els accessos en períodes de molta afluència de gent. 

 

-Altres: 

El cablejat dels carrers està molt embolicat a tot el barri. L’Aleix comenta que ha anat més ràpid 
el desplegament de xarxa que la normativa i que les empreses els instal·len sense demanar res. 
Des de l’ajuntament no podem actuar sobre els cables però en som conscients i mirarem si s’hi 
pot fer alguna cosa. 

Els veïns es queixen que hi ha zones que han estat molt temps a les fosques perquè no anaven 
alguns fanals i d’altres que hi ha massa espai entre fanals no hi ha prou llum, el primer revolt de 
pujada és molt fosc. L’Aleix comenta que ara s’ha adjudicat el nou contracte i que ja hi farà 
èmfasi i es miraran els punts més foscos.  

Un veí demana si estan previstes les inversions fins a finals de legislatura i l’Aleix comenta que 
no està previst en quin moment concret es faran, però es procurarà canviar els arbres, millorar 
la neteja, millorar les zones de vianants, s’han asfaltat diferents carrers i si hi ha noves 
necessitats es posaran sobre la taula. 

Hi ha un marge molt gran al C/ de la Portella i la vorera està molt embrossada. El Moisès comenta 
que s’haurà de mirar si és d’un particular i, en cas que sigui privat, demanar que es posi una 
tanca. 

Hi ha un problema amb l’aigua, i es fan pegats sovint. Es proposa que seria millor la 
reparació/substitució de la canonada. Es valorarà des de l’ajuntament. 

A l’Stop que hi ha a la baixada de la serra els veïns creuen que s’han d’esperar massa i que els 
que van a l’escola no deixen sortir. El Guillem explica que es tractarà conjuntament amb les 
actuacions de tota la zona. 

Un veí comenta que la policia local li va dir que alguna de les càmeres no es veia prou bé quan 
era de nit i que no es podien llegir prou bé les matrícules. Preguntarem com està. 

En relació al desdoblament i a l’accés des de la C-16 l’Aleix explica que des de la Generalitat es 
diu que es vol fer el projecte acceptant les al·legacions que ha fet l’ajuntament i que el projecte 
ho contempla, però encara s’ha d’aprovar el projecte. En si s’ha de fer o no el desdoblament hi 
tenim poca veu però si no s’ha de fer haurem de replantejar l’accés. 

El Moisès comenta que l’última reunió que es va fer amb la Generalitat es va parlar de la 
carretera del castell i desviar pel polígon. Es va aprofitar per demanar sobre la c-16 i es va dir  


